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Závěry: 

 

1. Problematiku stávajících studijních programů, kterým ze zákona o vysokých školách 
končí akreditace 31. 8. 2019 (nebo později), je třeba – v mezích právních předpisů – 
řešit s maximálním ohledem na studenty, kteří v těchto studijních programech 
studují. 

2. NAÚ může na základě žádosti vysoké školy prodloužit akreditaci studijního 
programu, který se nečlení na studijní obory, a to typicky na dostudování (tj. bez 
možnosti přijímat nové studenty). NAÚ však není oprávněn prodloužit akreditace 
studijních programů, které se člení na studijní obory.  

3. Situace stávajících studentů ve studijních programech, kterým ze zákona končí 
akreditace, je řešitelná tím, že vysoká škola nabídne těmto studentům možnost 
dostudovat v jiném akreditovaném studijním programu (ať již stávajícím, s delší 
akreditací, nebo nově akreditovaném či vnitřně schváleném na základě 
institucionální akreditace). Podrobnosti o tomto postupu se zřetelem na jeho co 
nejmenší administrativní náročnost jak pro studenty, tak pro vysoké školy a na 
eliminaci negativních dopadů (poplatková povinnost, financování vzdělávací činnosti 
veřejných vysokých škol) byly již před časem zveřejněny na www stránkách MŠMT 
a NAÚ. NAÚ je připraven detaily tohoto postupu dále s reprezentacemi vysokých škol 
konzultovat. 

4. Situaci je též možné řešit novelou přechodných ustanovení zákona č. 137/2016 Sb., 
která by – bez zásahu do jakýchkoliv jiných ustanovení zákona o vysokých školách – 
dostudování stávajících studentů plošně umožnila. V takovém případě by bylo nutné 
omezit dobu souběhu dosavadního a nového systému studijních programů. Možnost 
tohoto řešení MŠMT dále posoudí. 

 


